
»همه مواف�ق اجراي طرح ترافي�ك جديد در 
س�ال 97 هس�تند« محمد مير لوح�ي، عضو 
شوراي شهر تهران روز گذشته به نمايندگي از 
»همه« در حالي از موافقت اعضاي شورا و ساير 
سازمان ها با ابتكار مديريت شهري جديد تهران 
با طرح ترافيك سال آينده سخن گفت كه اين 
طرح اقش�ار مختل�ف جامعه را ب�ا چالش هاي 
جدي مواجه خواهد كرد و مخالفان زيادي دارد. 
طرحي كه حتي اعضاي ش�وراي شهر چندان 
به كارايي آن مطمئن نيس�تند. درست شبيه 
محمود ميرلوحي كه در پاسخ به سؤال درباره 
اثر بخش�ي طرح هاي تازه ترافي�ك در كاهش 
آلودگي ه�وا گفته اس�ت: نمي تواني�م به طور 
قطع بگوييم تأثير چشمگيري خواهد داشت؛ 
چراكه طرحي در يك منطق�ه نمي تواند بر كل 
تهران اثر بگ�ذارد« از اثر گذاري طرح ابتكاري 
ش�هرداري بر حل معضل آلودگي هواي تهران 
كه بگذريم، اما اين طرح به طور يقين بر ميزان 
درآمد ش�هرداري تهران اثر گذار است؛ 500 تا 
900 ميليارد تومان درآمدي كه مديران شهري 
با تمام نواقص آشكار طرح ترافيك 97 حاضر 
به چشم پوشي از آن نيس�تند. هرچند برخي 
اعضاي شوراي ش�هر درباره لزوم بازنگري در 
اين طرح صحبت هايي داشته اند. موضع موافق 
اعضاي شوراي شهر در حالي است كه پيش از 
اين آنها هم در صف مخالفان جدي طرح جديد 
قرار داشتند، اما انگار پشت پرده هايي توانسته 

است مزه دهان اعضاي شورا را هم تغيير دهد. 
بر اساس مدل جديدي كه تيم تازه شهرداري تهران 
براي طرح ترافيك طراحي كرده اند، ايام هفته به 
جز پنج ش��نبه و جمعه به س��ه بازه زماني تقسيم 
مي ش��ود؛ قبل از س��اعت 10، بعد از ساعت 10 و 
تا ساعت 16، از س��اعت 16 تا پايان ساعت طرح. 
اگر متقاضي ورود به طرح بخواهد قبل از س��اعت 
10 صبح وارد طرح ش��ده و تا اتم��ام زمان طرح 
در محدوده باقي بماند، بايد بيش��ترين حق ورود 
به طرح را بپردازد و اگر متقاض��ي بخواهد بعد از 
ساعت 10 و پيش از ساعت 14 يا 16 از طرح خارج 
شود، كمترين مبلغ را خواهد پرداخت. همچنين 
مبالغي كه براي اين سه بازه زماني در نظر داشته 
ش��ده، مختلف و ظاهراً از 13هزار توم��ان روزانه 
شروع مي شود و تا 36 هزار تومان بسته به ساعت 
حضور در طرح به صورت روزانه قابل افزايش است. 
ابتدا حتي بنا بود سقف فروش طرح را بردارند، اما با 
مخالفت پليس قيد سقف هم به طرح ترافيك سال 
97 اضافه شد. همچنين ش��هر به محدوده سبز و 
آبي تقسيم مي شود؛  محدوده سبز شامل محدوده 
فعلي طرح ترافيك و آبي هم محدوده سابق زوج و 
فرد است. بر اين اساس به گفته شهريار افندي زاده، 
قائم مقام معاونت حمل ونقل ترافيك ش��هرداري 
تهران در طرح پيش��نهادي جديد ب��راي كنترل 
ترافيك عصر گاه��ي خودروهايي كه در س��اعت 
اوج صبح وارد محدوده شده و قبل از ساعت 16 از 
اين مناطق خارج شوند 33 درصد هزينه كمتري 

پرداخ��ت خواهند ك��رد. اين در حالي اس��ت كه 
برخلاف ادعاي مسئولان شهري درآمد شهرداري 
تهران از طرح جديد و همچنين پرداختي مردم نه 
فقط كاهش نمي يابد، بلك��ه افزايش قابل توجهي 

خواهد داشت. 
  500 ت�ا 900 ميلي�ارد توم�ان درآم�د

 طرح فروشي
بر اس��اس آمار اعلام ش��ده سال گذش��ته درآمد 
ش��هرداري از فروش روزانه طرح ترافيك چيزي 
حدود 140ميليارد تومان بوده اس��ت. همچنين 
فروش مجوزهاي سالانه طرح ترافيك هم چيزي 
حدود 150ميلي��ارد تومان درآمد را به حس��اب 
ش��هرداري واريز كرده اس��ت. بر اين اس��اس در 
مجموع 300ميليارد تومان درآمدي است كه سال 
گذشته شهرداري تهران از طرح فروشي به دست 
آورده است. سال گذشته 118هزار خودرو مجوز 
ورود به محدوده طرح ترافيك را دريافت كردند، 
اما امسال در طرح پيشنهادي شهرداري ابتدا بنا 
بر آن بود تا سقف ورود خودروها به محدوده طرح 
ترافيك برداشته شود كه با فش��ار وزارت كشور و 
پليس اين مسئله محقق نش��د و بنا بر اين شد تا 
سقف 100 هزار خودرو مجوز ورود به اين محدوده 
را دريافت كنند كه از اين ميان 60 هزار خودرو با 
مجوز قبلي و 40 هزار خودرو ه��م با خريد روزانه 
طرح وارد محدود طرح ترافيك مي شوند. حالا با 
يك حساب سرانگشتي مي توان دريافت، فروش 
طرح ترافيك س��ال آينده براي شهرداري تهران 

بسته به ساعات فروش 500 تا 900ميليارد تومان 
درآمد ايجاد خواهد كرد. 

  فروش يك طرح به چند خودرو 
ايجاد سيستم هاي مكانيزه اي كه قرار است ورود و 
خروج خودروها را به محدوده طرح ترافيك ثبت 
كند اين امكان را هم ايجاد مي كند تا در طول روز 
با خروج يك خودرو از محدوده طرح ترافيك مجوز 
ورود به طرح به خودروهاي ديگري فروخته شود. 
به اين صورت هر چند در ساعات مختلف روز تعداد 
خودروهايي ك��ه در محدوده ط��رح حضور دارند 
از سقف تعيين ش��ده فراتر نمي رود، اما در عمل 
طرح هاي فروخته شده بسيار بالاتر از سقف تعيين 
شده خواهد بود. از همه مهم تر اينكه با اجراي اين 
طرح فقط اف��رادي قادر به ورود ب��ه محدوه طرح 
ترافيك خواهند بود كه پولش را داش��ته باشند و 
اين براي برخي مشاغل بس��يار مشكل زا خواهد 
شد. براين اساس از 6 تا 12 ميليون تومان هزينه اي 
است كه افراد براي ورود به محدوده طرح ترافيك 
در س��اعات مختلف بايد بپردازند. اين يعني فشار 
بيشتر به مردمي كه همين حالا هم به اندازه كافي 
با چالش هاي اقتصادي دست به گريبانند. بگذريم 
از اينكه دريافت مبلغ يكسان از همه براي ورود به 
طرح ترافيك با عدل سازگار نيست؛ چراكه اقشار 
مختلف جامعه درآمدهاي يكساني ندارند و ورود 
به محدوده ط��رح ترافيك براي برخي مش��اغل 
حياتي اس��ت. افزايش بار حمل و نقل عمومي هم 
يك��ي از چالش ه��اي ديگر طرح جام��ع ترافيك 
تهران است. به بيان ديگر اين طرح در طرح جامع 
حمل و نقل عمومي ديده نش��ده، در حالي كه اگر 
بنا بر كاهش تردد خودروهاي ش��خصي اس��ت، 
ابتدا بايد زمينه هاي گسترش حمل و نقل عمومي 

فراهم شود. 
  پشت پرده هاي يك توافق 

ط��رح ترافيك فعلي بيش از 30 س��ال اس��ت در 
تهران اجرايي مي ش��ود، اما طرح تازه شهرداري 
طي پنج، ش��ش ماه حضور محمد علي نجفي در 
جايگاه شهردار كليد خورده است. حالا آنطور كه 
شهردار تهران مي گويد، قرار است طرح جديد از 
15فروردين ماه اجرايي ش��ود. با اجراي اين طرح 
بي ترديد تعداد زي��ادي از افرادي كه س��ال هاي 
گذش��ته با س��هميه هايي ط��رح مي خريدند كم 
خواهد ش��د؛ چراكه اين س��هميه برداشته شده 
است؛  س��هميه هايي كه اگرچه شبهه رانت درباره 
برخي از آنها وجود داشت، اما طرح تازه شهرداري 
هم نه فقط مش��كل رانت را ح��ل نمي كند، بلكه 
رانت هاي تازه تري را ش��كل خواهد داد. تمام اين 
ايرادها مس��ئوليت اعضاي شوراي ش��هر را براي 
بازنگري و تعديل ط��رح مذكور جدي تر مي كند، 
اگرچه معلوم نيست چه رويدادهايي ميان مديران 
شهري و اعضاي شوراي شهر جاري است؛ چراكه 
طي روزهاي اخير نگاه ش��وراي شهري ها به طرح 
ترافيك س��ال 97 به طرز چش��م گيري موافق تر 

شده است. 
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تأمين اجتماعي بايد امانتدار كارگران باشد
هيچ كس حق ندارد به حقوق كارگران دست اندازي كند

دولت به تعهدات خود نسبت به برخي بيمه ها عمل نكرده است

 به رغم مخالفت عموم شهروندان و مخالفت های قبلی پليس و شورای شهر، شهرداری وضعيتی را به وجود آورد كه برخی مخالفان را
 با خود همراه كرد و با طرح ترافيك از همه شهروندان عبور كرد

شهرداریباطرحترافیکازرویهمهمخالفانعبورمیکند

در حالي ك�ه دولت 145هزار ميلي�ارد تومان به 
تأمين اجتماع�ي بدهكار اس�ت، مي خواهد به 
ج�اي پرداخت مطالبات خود درآمد 9 بيس�ت 
و هفتم درمان را نيز از اين س�ازمان برداش�ت 
كند. س�هم درمان، 9 بيس�ت و هفتم حقوق و 
دس�تمزد كارگران است كه 7 بيس�ت و هفتم 
آن مرب�وط به هزينه ه�اي جاري و 2 بيس�ت و 
هفتم مربوط به زمان مس�تمري بگيري است، 
بر همين اس�اس رئيس اتحاديه پيشكسوتان 
جامع�ه كارگ�ري، اين اق�دام را به نف�ع آينده 
نظام تأمين اجتماعي كه با مس�ائل و مشكلات 
بس�ياري دس�ت و پنجه نرم مي كند، ندانسته 
و عنوان كرد: چه كس�ي اجازه داده اس�ت كه 
دس�ت اندازي به حقوق كارگران صورت گيرد. 
روز گذش��ته رئيس اتحاديه پيشكسوتان جامعه 
كارگري در گردهمايي دبي��ران اجرايي خانه هاي 
كارگري سراسر كش��ور كه در چابهار برگزار شد، 
گفت: اخيراً نيز در مجلس، بحثي به عنوان كاهش 9 
بيست و هفتم درآمدهاي تأمين اجتماعي از محل 
درمان مطرح شده است كه اين اقدام به نفع نظام و 

آينده نظام تأمين اجتماعي نيست. 
حس��ن صادقي افزود: امروز تأمين اجتماعي دچار 
كس��ري منابع است و اين كس��ري منابع به دليل 
مصوبات قوانيني اس��ت كه توس��ط مجلس به ما 
تحميل شده است و دولت ها هم وقتي ديدند يك 
منابع دسترس و سهل الوصول به وجود آمده براي 

مجلسي ها دست زدند.
حق نداريد از درآمد كارگران برداشت كنيد

رئيس اتحاديه پيشكسوتان جامعه كارگري افزود: 
مصوبات��ي چون بيمه زن��ان خان��ه دار، قاليبافان، 
رانندگان درون شهري و برون شهري و... داشته اند 
كه دولت متعهد به پرداخت هزينه بيمه اين افراد 
ش��ده بود، ولي به تعهد خود عمل نكرده اس��ت و 
موجب شده هزينه هاي دولت را نيز تأمين اجتماعي 
پرداخت كند. در قال��ب بودجه امس��ال 29هزار 
ميليارد تومان تعهدات دولت نسبت به سازمان است 
كه به عنوان مثال تعهدات دولت مربوط به قاليبافان 

هزارو300 ميلي��ارد تومان، حماي��ت از جانبازان 
هزارو 100 ميليارد تومان و ديگر تعهدات تحميلي 
ساير اقشار هزارو300 ميليارد تومان برآورد شده 
است. رئيس اتحاديه پيشكسوتان جامعه كارگري 
با اشاره به اينكه تأمين اجتماعي 42 ميليون و 200 
هزار نفر بيمه  شده دارد، گفت: چه كسي اجازه داده 

است به حقوق كارگران دست اندازي بشود. 
وي خطاب به بعض��ي از نمايندگان مجلس گفت: 
حق نداريد كه اين درآمد تأمي��ن اجتماعي را كه 
براي كارگران است، برداشت كنيد و بنده مي خواهم 
نمايندگان مجلس يك بار قانون را بخوانند و با هر 
كدام از آنها مناظره مي كنم تا ثابت شود فاقد دانش 
لازم در امور اجتماعي هس��تند. كاهش درآمد 9 
بيست و هفتم تأمين اجتماعي حاكميت را با چالش 

مواجه مي كند. 
  به طرح تحول سلامت نگاه سياسي داشتند 
رئيس اتحاديه پيشكس��وتان جامع��ه كارگري با 
اشاره به اينكه اين چه مجلسي است كه پول فقرا 
را مي گيرد و به نف��ع اغنيا خ��رج مي كند، گفت: 
وزير بهداش��ت گ��زارش غلطي را ب��ه نمايندگان 

مجلس درباره منابع درماني تأمين اجتماعي ارائه 
داده است، چرا بايد نمايندگان ما وامدار يك وزير 
بشوند؟ اين رويكرد با ارزش هاي تعريف  شده نظام 
مغايرت دارد. اين رويكرد با انديشه هاي امام و مقام 
معظم رهبري مغايرت دارد كه مي گويند قوانين را 
به گونه اي مصوب كنيد كه به نفع فقرا باشد. مديران 
بايد از اش��تباهات و تصميم هاي غلط خود درس 
بگيرند، چرا عده اي تيشه برداشته اند و مي خواهند 
پايه هاي نظام را بزنند. بايد اين موضوع كه موجب 
كاهش درآمده��اي تأمين اجتماعي مي ش��ود و 
بودجه آن به خزانه دولت ريخته مي شود، متوقف 
شود؛ چراكه قطعاً مشكلات زيادي را ايجاد خواهد 
كرد. رئيس اتحاديه پيشكسوتان جامعه كارگري 
درباره طرح تحول س��لامت نيز اظهار داشت: اين 
طرح در حال حاضر شكست خورده است؛ چراكه 
طرح تحول س��لامت الگوي��ي نداش��ت. به طرح 
تحول سلامت نگاه سياسي داشتند و جاي سؤال 
اينجاست كه اين طرح ملي كه تا كنون 19 هزار و 
700 ميليارد تومان از درآمدهاي تأمين اجتماعي 
را به خود اختصاص داده است، چه دستاوردي براي 

كشور داشته و حاصل آن چه بوده است؟
  زيان آفريني تصميمات گذشته

اين در حالي اس��ت كه اخيراً ناي��ب رئيس هيئت 
مديره تأمين اجتماعي هم گفت: از آنجا كه دولت 
در لايحه پيشنهادي خود، تكليف مطالبات سازمان 
تأمين اجتماعي را روش��ن نكرده است، در جلسه 
كميس��يون تلفيق، س��ازمان تأمي��ن اجتماعي 
پيش��نهادات خود را براي چگونگ��ي بازپرداخت 
بدهي 145هزار ميلياردتوماني دولت مطرح كرد، 

اما نمايندگان مجلس به آن رأي ندادند. 
علي حي��دري اف��زود: پيش��نهادات نمايندگان و 
كميس��يون هاي تخصص��ي درب��اره بازپرداخت 
بدهي هاي سازمان تأمين اجتماعي تصويب نشد. 
براس��اس اين پيش��نهادات قرار بود ك��ه دولت از 
محل سهام معادن، واحدهاي پتروشيمي و صنايع 
بالادستي ديگر با سازمان تأمين اجتماعي تسويه 
حساب كند كه در   نهايت مورد موافقت نمايندگان 
قرار نگرفت. ب��ه گفته نايب رئي��س هيئت مديره 
سازمان تأمين اجتماعي با اين حساب هنوز تكليف 
پرداخت مطالبات سازمان تأمين اجتماعي مشخص 
نيست و تصميم گيري در اين باره به رأي نمايندگان 
حاضر در صحن علني مجلس ش��وراي اس��لامي 
بستگي خواهد داش��ت.  طبق قانون برنامه ششم 
توسعه، دولت مكلف است سالانه معادل 10درصد 
از بدهي خود را به سازمان تأمين اجتماعي پرداخت 
كند. اين تكليف نه تنها هنوز براي سال 96 )سال 
اول اجراي برنامه( عملياتي نش��ده است، بلكه در 
لايحه پيش��نهادي 97 ني��ز هيچ اش��اره اي به آن 
نش��ده اس��ت. همه اينها در حالي است كه نتيجه 
برخي تصميمات اتخاذ ش��ده توسط مسئولان در 
گذشته و البته برخي تغييرات رقم خورده در جامعه 
نيز از بين نرفت��ه و همچنان نقش بس��زايي در به 
قهقرا بردن صندوق هاي بازنشستگي ايفا مي كند. 
امثال تصميماتي كه دولتمردان براي كاهش سن 
بازنشستگي در يك دهه اخير گرفتند و به مواردي 
كه مردود بودن و زيان آفريني اش را ثابت مي كرد، 

بي توجهي كردند. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

 كانال تلگرامي خبرگزاري فارس منتش��ر كرد: لحظه باز شدن جعبه 
سياه سانچي.

---------------------------------------------------

كانال تلگرامي افس��ران جنگ نرم نوش��ت: درحالي كه كودكان يمني در 
محاصره نيرو هاي آل سعود از انجام عمل جراحي محرومند و امكانات اوليه 
پزشكي موجود نيست، شتر ها در عربستان عمل جراحي زيبايي مي كنند.

   عضو شوراي فرهنگي اجتماعي زنان با بيان اينكه برخي از نمايندگان 
مجلس ابهاماتي در خصوص انحلال يا ادغام شدن شوراي زنان را مطرح 
كرده اند، گفت: انحلال اين شورا طبق قوانين شوراي عالي انقلاب فرهنگي 

محال است. 
  وزير رفاه گف��ت: در برنامه حذف يارانه دهك ه��اي بالاي جامعه قرار 
نيست كه حساب بانكي كسي را چك كنيم، بلكه ابتدا به اين افراد فرصت 

مي دهيم تا خودشان بيايند و از دريافت يارانه انصراف دهند. 
  معاون وزير آموزش و پ��رورش اعلام كرد: تلاش داريم با روش��ي جز 
ارزش��يابي كيفي - توصيفي ب��ا ارزيابي عملك��ردي، مهارت هاي اصلي 
دانش آموزان را در دو پايه سوم و ششم سنجش كنيم كه كليات اين طرح 

تصويب شده است. 
  بازديدكنندگان از نمايشگاه بين المللي گردشگري تهران، امروز و فردا 
مي توانند در حوزه چكاپ كامل، كلينيك چاقي و كلينيك زيبايي رايگان 

ويزيت شوند. 
  عضو هيئت علمي دانشگاه علوم پزش��كي تهران با تأكيد بر ضرورت 
گسترش كيفي رشته جراحي دهان، فك و صورت گفت: آسيب هاي سر و 
صورت به دليل تصادفات آمار بالايي به خود اختصاص مي دهد كه فعاليت 

اين جراحان در كمك به بيماران حائز اهميت است. 
  نماينده ولي فقيه در امور حج و زيارت در نشس��ت كاربردي يك روزه 
مديران ستادي و استاني سازمان حج و زيارت تأكيد كرد: تمام مسئولان 
كشور بايد در حل مسائل حوزه حج و زيارت و مشكلات پيش رو همراهي 

كنند. 
  در نشست شوراي برنامه ريزي و هماهنگي بعثه مقام معظم رهبري و 
سازمان حج و زيارت اعلام شد، ثبت نام قطعي از زائران حج 97 در نيمه 

دوم بهمن ماه انجام خواهد شد. 
  رئيس بسيج جامعه زنان كشور از تدوين كتاب روز سوم و تبيين الگوي 
زن نه شرقي نه غربي به مناسبت روز صدور پيام رهبر انقلاب در كنگره 7 

هزار زن شهيد و روز بسيج زنان خبر داد. 
  جراح مغز و اعصاب با اشاره به اينكه كمردرد اولين درد شايع در افراد 
است، گفت: درمان جراحي باز ديسك كمر يا تزريقات درون كمر هر كدام 
انديكاسيون هاي خاص خود را دارد و نمي توان يك روش درماني را براي 

تمام افراد توصيه كرد. 
  متخصص طب ايراني با بيان اينكه فش��ار خون يك��ي از بيماري هاي 
رايج  و خطرناك است، گفت: علاوه بر استرس و اضطراب، سابقه ژنتيكي، 
نارسايي هاي قلبي و كليوي،  مشكلات تيروئيدي و تغذيه نامناسب از ديگر 

عوامل بروز اين بيماري هستند. 
  مديرعامل صندوق بازنشستگي كشوري اظهار داشت: كارآمد نبودن 
برخي از مديران ش��ركت ها باعث زيان دهي آنها ش��ده و شركتي كه به 

زيان دهي رسيده است، چرا بايد مدير آن حفظ شود؟
  سخنگوي كميس��يون آموزش مجلس گفت: در لايحه بودجه اي كه 
دولت به مجلس ارائه كرده بود، پرداخت 3 ه��زار و 500 ميليارد تومان 
پاداش پايان خدمت فرهنگيان به صندوق توسعه ملي واگذار شده بود، اما 

در مجلس منبع جديدي براي آن تعريف كرديم. 
 دبير ستاد همكاري هاي حوزه علميه و آموزش و پرورش بيان كرد: امروز 
نياز جامعه به مسائل پرورشي نسبت به گذشته به مراتب شديدتر است و 
اين فرصتي براي شكوفا شدن استعدادهاي مربيان پرورشي و ظهور يافتن 

مديريت جهادي است. 
  رئيس جمهور دستور داد خسارت وارده از احداث بزرگراه تهران- شمال 

به مردم يك روستا در شمال غرب تهران جبران شود. 
  مدير كل دفتر بهبود تغذيه وزارت بهداش��ت گفت: برخي از نانوايان 
س��بوس فله اي از كارخانجات آرد خري��داري مي كنن��د و اين موضوع 
احتمال ورود آلودگي هاي ش��يميايي، ميكروبي و قارچي براي سبوس 

را به همراه دارد. 

عليرضا سزاوار
  گزارش  2

 توضيحات درخصوص ممنوعيت 
حضور دانش آموزان در گلزار شهدا

وزيربخشنامهوزارتخانهخودرا
پسازابلاغويرايشکرد!

وزي�ر آموزش و پ�رورش ب�ه بي�ان توضيحات�ي درب�اره خب�ر 
ممنوعي�ت بازدي�د دانش آم�وزان از گل�زار ش�هدا پرداخ�ت. 
س��يدمحمد بطحايي روز گذش��ته در حاشيه جلس��ه هيئت دولت به 
ارائه توضيحاتي درباره حواشي ايجاد ش��ده در همدان نسبت به بازديد 
دانش آموزان از گلزار ش��هدا پرداخت و گفت: همانطور كه در اطلاعيه 
وزارت آموزش و پرورش در اين باره آمده، در دس��تورالعمل آزمايش��ي 
وزارت آموزش و پرورش كم دقتي صورت گرفته و به جاي استفاده از واژه 

آرامستان ها از واژه گلزار شهدا استفاده شده است. 
وي گفت: منظور از اين دستورالعمل منع حضور دانش آموزان كلاس هاي 
اول و دوم دبستان و همچنين پيش دبس��تاني ها در آرامستان ها بوده؛ 
چراكه متخصصان حوزه علوم تربيتي تأكيد نمي كنند كودكان خردسال 

و كودكستان ها در اين محيط ها حضور يابند. 
وزير آموزش و پرورش خاطر نش��ان كرد: از آنجايي كه اين دستورالعمل 
آزمايشي بوده و تا اسفند ماه اجرا مي شود، در دستورالعمل تكميلي كه 

براي سال 97 صادر خواهد شد، اين موضوع تصحيح مي شود. 
بطحايي اظهار ك��رد: در اين دس��تورالعمل آمده كودكان خردس��ال، 
كودكستاني ها و دانش آموزان كلاس اول و دوم ابتدايي در برخي مراكز 

درماني و بهداشتي و آرامستان ها حضور نيابند. 
---------------------------------------------------

عضو كميته كشوري آنفلوآنزا هشدار داد

افزايشمواردبستريبراثرآنفلوآنزا
در4استانکشور

عض�و كميته كش�وري آنفلوآن�زا از ش�يوع بيم�اري آنفلوآن�زا در 
چهار  اس�تان خب�ر داد و گفت: م�وارد بس�تري به دلي�ل آنفلوآنزا 
بر اث�ر گ�ردش گونه ه�اي جدي�د بيم�اري افزاي�ش يافته اس�ت. 
دكتر مسعود مرداني، درباره وضعيت شيوع آنفلوآنزا در كشور گفت: در حال 
حاضر وضعيت بروز و شيوع آنفلوآنزا در كشور وضعيت خوبي نيست، به 
طوري كه بروز موارد جديد آنفلوآنزا در سطح كشور به ويژه در استان هاي 
اصفهان، كرمان، تهران و خراس��ان در سطح وس��يعي ديده مي شود. از 
طرفي سينه پهلو بعد از آنفلوآنزا هم منجر به بستري هاي مكرر بيماران در 

بخش هاي داخلي، عفوني و حتي ICU شده است. 
وي افزود: براي اولين بار هم برخي از گونه هاي جديد ويروس آنفلوآنزا را 
كه تا به حال در ايران وجود نداشت، شاهد بوديم. به عنوان مثال يك گونه 
از آنفلوآنزاي نوع B اس��ت كه گونه اي به نام »ويكتوريا« است كه قبلًا در 
واكس��ن آنفلوآنزا بود و فرد آن را تزريق مي كرد، اما در حال حاضر علاوه 
بر گونه ويكتوريا يك گونه جديد به نام »ياماگاتا« ش��يوع پيدا كرده كه 
متأسفانه در واكسن هم وجود ندارد و به همين دليل حتي ممكن است، 
افرادي كه واكسن آنفلوآنزا را تزريق كرده اند هم به اينگونه از آنفلوآنزاي 
نوع B مبتلا شوند. اين ويروس در واكسن منظور نشده بود، اما در گردش 
است. البته ممكن است در سال هاي آينده واكسن چهار ظرفيتي وارد شود 

كه اينگونه آنفلوآنزا را هم در خودش دارد. 
وي با بيان اينكه به نظر مي رسد امسال شيوع بيماري آنفلوآنزا در كشور 
در حد انتظار است، اما موارد منجر به بستري افزايش يافته است، گفت: 
تاكنون هيچ موردي از آنفلوآنزاي پرندگان ثابت  شده در كميته كشوري 

آنفلوآنزا مطرح نشده است. 

جاندادندرسرمايازلزله!
  بيژن يانچشمه 

 در خب�ری ب�ه نق�ل از خبرگ�زاری تس�نيم آم�ده اس�ت، 
س�ارينا ك�ودك دو س�اله در پ�ي ت�ب ش�ديد و تش�نج و 
نداش�تن س�رپناه در منطق�ه زلزل�ه زده روس�تاي ن�اوه 
خ�ره از اس�تان كرمانش�اه ج�ان خ�ود را از دس�ت داد.

بعد از زلزله 7/3 ريشتري در كرمانشاه و روستاهاي اطراف آن و آمد 
و رفت بسياري از مسئولان به اين مناطق محروم و دادن وعده هاي 
گوناگون براي رسيدگي به زلزله زدگان با آمدن فصل سرما، مشكلات 
زلزله زدگان چند برابر شده است به طوري كه مصيبت از دست دادن 

عزيزان خود را فراموش كرده اند تا زنده بمانند.
نبود امكانات اوليه ب��راي زندگي و س��رگرداني در چادرها و جاري 
شدن سيل به دليل بارش باران، چادرهاي آنان را شناور كرده است. 
عكس هاي انتشار يافته در شبكه هاي مجازي ميزان رسيدگي به اين 

مناطق را به تصوير كشاند تا مردم قضاوت كنند!
مس��ائل و مش��كلات زلزله هر چند با همت هموطن��ان تا حدودي 
با كمك هاي آنان و برخي چهره هاي ش��ناخته ش��ده برطرف شد 
ولي نيازه��اي اوليه آنان در اين س��رماي استخوان س��وز همچنان 

پابرجاست.
حالا خب��ر مرگ و تش��ديد بيماري ه��ا براثر س��رماخوردگي بر بار 
مصيبت زدگان مي افزايد. اگر خبر مرگ كودكان بر اثر بيماري و سرما 
درست باشد و علت آن هم نبود سرپناه باشد، بايد به حال مسئولان 

كشور افسوس خورد.
مي گويند زلزل��ه يتيم زايي مي كند، ولي مس��ئولان از زلزله زدگان 
حمايت نمي كنند و فقط وعده مي دهند. تا دير نش��ده است به اين 
خانواده ها بايد رسيدگي كرد. آنان سخت ترين شرايط زندگي را در 
اين وضعيت مي گذرانند. آنها كه قدردان كمك هاي مردم هستند و 
با كوچك ترين كمك به تشكر اقدام كرده اند، حالا در زير وعده هاي 
مسئولان روزگار مي گذرانند تا شايد زنده بمانند از خشم روزگار و 

بي همتي مسئولان.
---------------------------------------------------

شماميساختید،حتيهمانقوطيرا!
  نيره ساري 

حس�ن روحاني، رئيس جمهور كش�ورمان، دوش�نبه ش�ب در 
گفت وگوي زن�ده تلويزيون�ي با مردم كه از ش�بكه اول س�يما 
و ب�ا اج�راي رض�ا رش�يدپور روي آنتن رف�ت، درباره مس�ائل 
مه�م كش�ور صحب�ت ك�رد. يك�ي از اصلي تري�ن نكات�ي كه 
انتقاد فعالان فض�اي مجازي را به دنبال داش�ت بحث مس�كن 
مهر ب�ود ك�ه از س�وي رئيس جمه�ور به قوطي تش�بيه ش�د. 
رئيس جمهور محترم به س��ادگي و با تحقير بخ��ش زيادي از مردم، 
خانه هاي كوچ��ك آنها را »قوطي« ناميد، قوطي  هايي كه بس��ياري 
از خانوارهاي ايراني در آرزوي داشتن خشتي از آن به سر مي برند و 
طي پنج سال اخير با اميد به طرح وزير مسكن دولت يازدهم، امروز 
و فرداي دولت را تحمل كردند. همان طرح طلسم شده به نام مسكن 
اجتماعي كه همچنان در قفسه هاي وزارت مسكن خاك مي خورد و 
به نوعي مي توان از آن به عنوان تنها سياست در زمينه مسكن ايرانيان 

و اقشار كم در آمد ياد كرد. 
يكي از وعده هاي دولت يازدهم براي ساماندهي اوضاع مسكن طرحي 
به نام مسكن اجتماعي بود كه در پنج سال گذشته مجموعه اقداماتي 
كه براي مس��كن اجتماعي انجام ش��ده، مي توان در مجموعه اي از 
س��خنراني، مصاحبه و پيش نويس توس��ط مس��ئولان وزارت راه و 
شهرسازي و بنياد مس��كن خلاصه كرد. با وجود آنكه اجراي همان 
پيش نويسي كه در هيئت دولت در اس��فند 95 بايد در خرداد سال 
96 آغاز مي شد، ولي تا به امروز كه در آس��تانه ماه هاي پاياني سال 
قرار داريم، يك واحد مس��كن اجتماعي نيز به صورت صوري افتتاح 

نشده است!
اين در حاليست كه در آغاز سال 96 تا پايان آن بايد 100هزار واحد 
تحويل متقاضيان مي شد. متقاضياني كه در دهك هاي پايين جامعه 
قرار دارند و هنوز برنامه يا س��ازوكاري براي ثبت نام يا درخواس��ت 

مسكن اجتماعي نيز مشخص نشده است!
نكته جالب توجه اينجاس��ت كه رئيس جمهور در حالي از واحدهاي 
مسكن مهر به قوطي كبريت ياد مي كند كه بنا بر اين طرح در مسكن 
مهر متوس��ط متراژ واحدهاي مس��كوني 90متر مربع است كه اين 
ميزان در مس��كن اجتماعي به 50 مترمربع و ب��راي خانوارهايي كه 
فرزند دارند به 70 متر مي رس��د. هرچند كه بايد گفت جناب آقاي 
روحاني يكي از صادق ترين رؤساي جمهور است؛ چراكه مسكن مهر 
در قياس با من��ازل هيئت دولتي كه عمدت��اً در مناطق يك تا چهار 
سكني دارند و ملت را از شيشه دودي و ضدگلوله ماشين هاي لوكس 
خود تماشا مي كنند، قطعاً قوطي كبريتي بيش نيست، اما اكنون با 
توجه به انفعال دولت در بحث مس��كن اجتماع��ي كه در حد همان 
طرح و نقش��ه  خاك خورده باقي ماند، كاش دولت محترم مي گفت 
كه ظرف پنج سال گذش��ته به جاى اين قوطي ها چه چيزى تحويل 

مردم داده است؟!

كبري فرشچي
  گزارش  یک


